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Protokół nr XXXVII.2022 
XXXVII Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 28 grudnia 2022 r. 
RG.0002.9.2022 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 11:38 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

   Obecni radni          Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz     1. Zawada Mirosław           
2. Dembowski Adam 
3. Felecka-Tręda Mariola         
4. Filocha Jan                 
5. Flasz Ewa  
6. Michalski Kazimierz  
7. Ociepa Jarosław 
8. Olszta Małgorzata                
9. Patura Jolanta     
10. Piętos Dominika     
11. Skrobek Marek     
12. Synderecka Agnieszka   
13. Świstak Robert     

        

O godz. 10:00 wiceprzewodnicząca Jolanta Patura (upoważniona pisemnie przez 
przewodniczącego, zgodnie z § 9 statutu Gminy Ręczno) otworzyła XXXVII Sesję Rady 
Gminy Ręczno, powitała radnych oraz osoby zaproszone na obrady: wójta gminy Piotra 
Łysonia, zastępcę wójta Marcina Kusa, skarbnik Bożenę Jarosińską, adwokat Annę 
Włodarczyk-Bajon, dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Małgorzatę Woźnica, dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa oraz sołtysów.   

 Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 13 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych, 
sołtysów i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu.      
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad, wiceprzewodnicząca przedstawiła porządek 
obrad, jak w zaproszeniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XXXVI Sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z prac Rady Gminy Ręczno i komisji stałych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ręczno na lata 2023-2034. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2023 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2022 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2023 roku. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz 
Przeciwdziałania Uzależnieniom Behawioralnym na lata 2023-2025 dla Gminy 
Ręczno. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole 
Podstawowej w Ręcznie. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie potwierdzenia statusu 
cywilizacyjnego Gminy Ręczno. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy 
na 2023 rok. 

14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji. 

 

Punkt 3 
Wnioski do protokołu XXXVI Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Nie zgłoszono wniosków do protokołu XXXVI sesji. 
 

Punkt 4 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń  
W okresie od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego wydałem 12 zarządzeń. Zarządzenia są 
dostępne, jeżeli ktoś chciałby mieć wgląd, to zapraszam. Oprócz spraw związanych 
z bieżącym administrowaniem podjęto następujące działania: 

 Ogłosiliśmy przetarg na remont sieci dróg na terenie gminy. Są to drogi: Bąkowa 
Góra od drogi wojewódzkiej 742 do kościoła (droga w kierunku Kalinek), droga 
Kolonia Ręczno – Łęki Królewskie od drogi wojewódzkiej do granic gminy, droga do 
tzw. Moczydeł, droga na Nowinkach od drogi wojewódzkiej – nowa nawierzchnia 
około 1 km i droga Stobnica Kamienna Góra. Zgłosiły się trzy firmy do przetargu. 
Obecnie trwa sprawdzanie ofert i uzupełnianie dokumentów.  

 Podpisaliśmy także umowy na dostawy pelletu oraz oleju opałowego.  

 Podpisaliśmy umowę ze Starostwem Powiatowym w Piotrkowie Trybunalskim na 
bezpłatne porady prawne dla mieszkańców. Starostwo przekazało już sprzęt do 
punktu konsultacyjnego w postaci komputera oraz drukarki. Punkt zacznie działać od 
nowego roku. Harmonogram zostanie wkrótce ogłoszony.  

 Podpisaliśmy także aneks do umowy na dofinansowanie dróg z funduszu ochrony 
gruntów rolnych. Do otrzymanych wcześniej 92 000,00 zł dofinansowania Urząd 
Marszałkowski przyznał dodatkowo 80 000,00 zł. Dofinansowanie dotyczyło już 
wybudowanej drogi Dęba pod lasem.  

 Powrócę do dróg, na które ogłosiliśmy przetarg. Chciałbym nadmienić, że jeżeli 
chodzi o to zadanie to 95% na wykonanie tego zadania pochodzi z funduszy 
zewnętrznych, z Polskiego Ładu.  

 W dniu 15 grudnia odbyło się zebranie z rodzicami dzieci z Punktu Przedszkolnego, 
za zorganizowanie którego dziękuję panu dyrektorowi. Dziś będziecie Państwo 
podejmować uchwałę o likwidacji Punktu Przedszkolnego, a my wyjaśniliśmy 
rodzicom, że dla nich nic się nie zmienia, ale więcej o tej sprawie może powiem przy 
uchwale.  

 Uczestniczyłem także w posiedzeniu komisji stałych rady gminy, omawialiśmy budżet 
i sprawy bieżące.   

 Uczestniczyłem też w spotkaniach reprezentując gminę, m.in. w Sulejowie spotkanie 
z biznesem, wigilia w Warsztatach Terapii Zajęciowych w Wolborzu, wigilia 
w Starostwie, jasełka w Stobnicy. 

 W dniu 19 grudnia harcerze ze stanicy na Trzech Morgach przynieśli do urzędu 
gminy światełko betlejemskie, bardzo miły i symboliczny gest.  

 

Szanowni Państwo  
Dziś mamy sesję budżetową, to dość trudny budżet. Wszyscy z niepokojem patrzymy na 
rosnące ceny, na wzrastające ceny energii. Przed nami jeszcze wiele trudnych decyzji 
dlatego dziękuję państwu radnym za dotychczasową współpracę. Skutkuje to tym, że już 
kolejny rok, mimo prowadzonych inwestycji, nie zaciągamy zobowiązań w postaci 
pożyczek czy kredytów. Nasza współpraca z państwem jest odpowiedzialna. Nie zawsze 
się zgadzaliśmy, ale w najważniejszych momentach zawsze razem szukaliśmy rozwiązań 
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najlepszych dla Gminy Ręczno. Przyszły rok będzie trudny, ale też rekordowy pod 
względem inwestycji. To m.in. kilka kilometrów dróg, kilka kilometrów wymiany 
wodociągów, to bardzo duży remont oczyszczalni ścieków, wiele mniejszych zadań, 
to prawie 10 mln na inwestycje. Jestem przekonany, że dzięki naszym wspólnym, 
rozważnym decyzjom przejdziemy przez następny rok bezpiecznie. Wśród czynników, 
jakie wpłynęły na budżet jest m.in. najwyższa od 25 lat inflacja, która wyraźnie zwiększa 
koszty funkcjonowania. To także ogromny, znacznie przewyższający inflację wzrost cen 
paliw, energii i opału, a mimo wszystko mamy budżet bardzo rozwojowy, a to dzięki 
pozyskanym przez nas środkom, głównie z Polskiego Ładu.  
Ostatni rok był trudny, podjęliśmy się wielu wyzwań wynikających z ustaw. Myślę, że 
dzięki staraniom pracowników nowe zadania na nas nałożone wypełniliśmy dobrze, 
np. węgiel, który już jest dostępny i można go odbierać. Na ten temat po informacje 
zapraszamy do urzędu gminy.  
Pozwolicie państwo, że za ten rok pełen wyzwań podziękuję państwu radnym, sołtysom, 
kierownikom jednostek, dzięki wam pokonujemy nowe wyzwania. W szczególny sposób 
dziękuję pracownikom urzędu gminy na czele z zastępcą Marcinem Kusa, panią skarbnik 
Bożeną Jarosińską za cały rok wspólnej, przynoszącej wymierne korzyści pracy.  
Życzę wszystkim zdrowia, radości, spokoju i pokoju. Niech nowy rok przyniesie 
wszystkim same sukcesy, a współpraca z państwem przynosiła mi przyjemność.            

 

Punkt 5 
Sprawozdanie z prac Rady Gminy Ręczno i komisji stałych 

 

 Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura przedstawiła sprawozdanie z pracy Rady Gminy 
Ręczno za 2022 r. przygotowane przez przewodniczącego Mirosława Zawadę, 
sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  

 Przewodniczący Marek Skrobek złożył sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 
2022 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  

 Przewodnicząca Ewa Flasz przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji za 2022 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 Przewodniczący Jan Filocha złożył sprawozdanie roczne z pracy Komisji Budżetu 
i Infrastruktury, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 Przewodnicząca Małgorzata Olszta przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji 
Edukacji i Ochrony Zdrowia za 2022 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do 
protokołu.  

 

Punkt 6 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ręczno na lata 2023-2034 
 
Skarbnik Bożena Jarosińska przedstawiła informacje na temat Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2023-2034 oraz budżetu gminy na 2023 r. (informacja 
stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
Skarbnik odczytała uchwałę nr II/263/2022 z dnia 6 grudnia 2022 r. Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej 
prognozie finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy 
Ręczno. Następnie odczytała uchwałę nr II/262/2022 Składu Orzekającego RIO w Łodzi 
w  sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Ręczno na 2023 rok (uchwały RIO 
stanowią pisemne załączniki do protokołu). 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2023-2034 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; 
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PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -  

 

Uchwała nr XXXVII.230.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2023 rok 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Uchwała nr XXXVII.231.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 
Wójt Piotr Łysoń 
Bardzo serdecznie chciałbym podziękować. Budżet gminy wymaga dużo wysiłku i pracy, 
i jest to praca wspólna, szczególnie pani skarbnik, pana zastępcy, pracowników urzędu 
gminy, a także i państwa. I wspólnie będziemy realizować. Chciałbym nadmienić, że nasza 
wspólna praca przynosi wymierne efekty, 2020, 2021, 2022 rok kończymy bez zaciągania 
pożyczek i kredytów. I to jest nasz wspólny sukces. Takie było powiedzenie kiedyś „obyśmy 
żyli w ciekawych czasach”. Od jakiegoś czasu żyjemy w ciekawych czasach, pandemia 
2 lata, woja na Ukrainie. Ja nam życzę, żebyśmy jednak powrócili do normalnych czasów.  
 
[ W tym miejscu wiceprzewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach od godz.11:00 do 
godz. 11:10 ] 
 

Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2022 rok 

 

Skarbnik Bożena Jarosińska poinformowała, że radni otrzymali kolejny projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2022 rok. Były omawiane wszystkie zmiany, 
wpłynęły dodatkowe środki w wysokości 162 180,00 zł na dodatek węglowy. W związku 
z tym dochody wzrosły o tą kwotę, wydatki wzrosły o tą kwotę i zmienił się załącznik na 
dodatek węglowy. To są wszystkie zmiany które teraz chcemy wnieść. W międzyczasie 
między projektami było zarządzenie wójta, gdzie wnosił też 1 980,00 zł dotacji, więc wielkość 
budżetu uległa zmianie też o tą kwotę. Na tą chwilę dochody wynoszą 22 628 014,44 zł, 
natomiast wydatki 23 064 845,47 zł. 
  
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 
2022 rok 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert;  
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XXXVII.232.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
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Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2023 roku 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 12 - Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek 
Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert;  
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Betka Włodzimierz; 
 

Uchwała nr XXXVII.233.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz 
Przeciwdziałania Uzależnieniom Behawioralnym na lata 2023-2025 dla Gminy Ręczno  

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert;  
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XXXVII.234.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole 
Podstawowej w Ręcznie 

 

Wójt Piotr Łysoń 
Uchwała, która brzmi bardzo groźnie nie zmienia nic dla funkcjonowania przedszkola 
i rodzice nie powinni się martwić. Jak wspomniałem 15 grudnia odbyło się zebranie 
z rodzicami. Na zebraniu był obecny pan dyrektor i pracownik merytoryczny odpowiedzialny 
za oświatę w urzędzie gminy. Względy prawne zmuszają nas do tego, aby Szkoła 
Podstawowa w Ręcznie funkcjonowała jako szkoła podstawowa z oddziałami 
przedszkolnymi, a nie punktem przedszkolnym. Gdybyśmy tego nie uczynili, to pozbawia to 
nas dotacji na przedszkolaka. W skali roku na jedną osobę to około 1 500,00 zł. W takim 
wymiarze szkoła mogłaby funkcjonować z jednym tylko oddziałem przedszkolnym, z jednym 
punktem przedszkolnym do 25 dzieci, a na dwa pozostałe punkty byśmy nie dostawali 
dotacji. Tak więc do 31 sierpnia szkoła funkcjonuje jak dotychczas, a następnie jako szkoła 
podstawowa z oddziałami, a to będzie zapisane w regulaminie, że oddziały będą tworzone 
w przedziale wieku 3 do 6 lat. Nie zmienia to nic dla rodziców, natomiast my informacje 
o wszelkich takich zmianach musimy dostarczyć na 6 miesięcy przed zamiarem zmian. 
Zmienia się prawo i różnie jest też interpretowane. Te ciągłe zmiany wprowadzają trochę 
chaosu. Najciekawsze w tym jest, że wszystkie arkusze organizacyjne, w tym wymiarze 
w jakim szkoły teraz funkcjonują, były zatwierdzone przez kuratorium, a ministerstwo tych 
zmian nie przyjmuje w takim wydaniu. Dlatego te zmiany wymuszone są dotacjami, żebyśmy 
otrzymywali.    
 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józef Korpas 
Sądzę, że pan wójt już wszystko opowiedział merytorycznie państwu. Faktycznie tak się 
wydarzyło, że szkoła, która do tej pory funkcjonuje w ten sposób, że w jej strukturze są 
oddziały punktu przedszkolnego, czyli odziały dla wszystkich dzieci od 3 do 5 lat. Do tej pory 
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wszystko to funkcjonowało bez żadnych zastrzeżeń i prawdopodobnie by tak funkcjonowało, 
gdyby nie to, że do końca września co roku wprowadza się do tzw. SIO, tj. system informacji 
oświatowej wszelkie dane o funkcjonowaniu szkół, które w późniejszym okresie służą do 
naliczania subwencji oświatowej. Ten system nie przyjmował nam ilości dzieci powyżej 
25 w punkcie przedszkolnym. Zgłosiliśmy to do urzędu gminy, urząd gminy zgłosił do 
kuratorium. Wszyscy byli tym bardzo zdziwieni, projekty organizacji były zatwierdzone w tej 
formie przez kuratorium i nikt żadnych uwag nie wnosił. Po wyjaśnieniach okazało się, że 
Ministerstwo Edukacji Narodowej taką jak gdyby interpretację przepisów przesyła, że nie 
może być w punkcie przedszkolnym więcej niż 25 dzieci, stąd te zmiany strukturalne, które 
pozwolą na już prawidłowe i normalne funkcjonowanie, czyli szkoła podstawowa będzie nie 
z punktem przedszkolnym, a z oddziałami przedszkolnymi. Do tej pory był oddział 
przedszkolny jeden tylko dla dzieciaków w wieku 6 lat. W tej chwili, po odpowiednich 
zmianach, oddziały przedszkolne będą obejmowały wszystkie dzieci w wieku od 3 do 6 lat.  
 

Wójt Piotr Łysoń 
Chciałbym dodać, że istnieje taki paradoks. Przepisy pozwalają na funkcjonowanie w takich 
strukturach szkół z większymi ilościami punktów przedszkolnych, gdy spełniamy wszelkie 
przepisy przeciwpożarowe i bezpieczeństwa. Zrobiliśmy remont, spełniamy i jednak nie 
możemy dalej.    
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Punktu 
Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Ręcznie 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert;  
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XXXVII.235.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie potwierdzenia statusu 
cywilizacyjnego Gminy Ręczno 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert;  
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XXXVII.236.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy 
na 2023 rok 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert;  
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PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XXXVII.237.2022 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 grudnia 2022 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 14 
Sprawy różne 
 

Radny Włodzimierz Betka 
Co dalej z kładką przy drodze wojewódzkiej w Stobnicy ? Już druga dekada to trwa, chodzi 
o bezpieczeństwo mieszkańców, no i ludzi, którzy tam przechodzą, czy przejeżdżają 
rowerem. To jest bardzo ważna sprawa. Przecież jest dyrektor dróg wojewódzkich i są teraz 
różne środki z Polskiego Ładu, trzeba się wziąć za to, żeby jeszcze w tej kadencji to zrobić, 
żeby to natychmiast zrobić, proszę tam poprzeć itd. 
 

Zastępca wójta Marcin Kusa 
Sprawa jest nam bardzo dobrze znana. Bodajże miesiąc temu otrzymaliśmy pismo od 
zarządu dróg wojewódzkich. Składaliśmy apelację nie tylko w tej sprawie, jeżeli chodzi 
o kładkę w miejscowości Stobnica, ale były jeszcze dwie kwestie poruszone. Tak jak 
zazwyczaj odpisano nam, że ze względu na środki ta inwestycja jest odłożona w czasie. Oni 
o tej inwestycji doskonale wiedzą. Komisja Bezpieczeństwa stwierdziła jednogłośnie, że 
kładka jak najbardziej jest potrzebna, chodzi o bezpieczeństwo dzieci, osób które się tam 
poruszają. Ale ze względów finansowych będzie to planowane na następne lata. Nie potrafię 
powiedzieć które lata. W piśmie było odpowiedziane dokładnie, w którym mniej więcej 
okresie. Ale jak tu pan słusznie zasugerował, jest szereg innych dofinansowań. Napiszemy 
z początkiem roku, być może przyspieszymy tą sprawę. Słuszne stwierdzenie, jak 
najbardziej potrzebne, to nie nasza droga, a my staramy się ku temu, żeby jak najlepiej żyło 
się naszym mieszkańcom i poprawiać bezpieczeństwo na drodze wojewódzkiej i nie tylko. 
Więc będziemy dalej kontynuować, pisać pisma w tej sprawie. Będziemy, jak zawsze, 
informować na jakim etapie jesteśmy.  
 

Wójt Piotr Łysoń dodał, że projekt realizacji tego przedsięwzięcia za poprzedniej kadencji 
Sejmiku Województwa Łódzkiego był wniesiony. Natomiast po wyborach, nie wiem czy 
każdy miał swoje „widzi mi się” nie chcieli robić nic, co zaplanowali poprzednicy, został 
wyrzucony z budżetu Urzędu Marszałkowskiego.  
 

Sołtys Bożena Rudecka – Stobnica zgłosiła: 
1. Brak oświetlenia ulicznego koło Dziadczyków – nie świeci lampa.  
2. Gałęzie zwisające nad linią energetyczną na Trzech Morgach. 
3. Przychylam się do głosu radnego W. Betka w sprawie kładki. 
4. Nie mamy oznaczenia numeracji domów (drogowskazów) od jakiego numeru jest 

Stobnica Góra, od jakiego numeru jest Stobnica Dolna, Trzy Morgi, Przewóz. Bardzo 

dużo ludzi się błąka. Prośba, jeżeli jest taka możliwość, żebyśmy mogli to jak 

najszybciej zrobić.  

        

Wójt Piotr Łysoń 
Jeżeli chodzi o kwestię oświetlenie, to nie wiem czy w najbliższym czasie będziemy 
planować oświetlenie przy tak drastycznych podwyżkach cen energii. Mówię uczciwie, 
będziemy raczej starali się ograniczać oświetlenie, a nie zwiększać. Chyba, że się poprawi 
koniunktura, powrócimy, tak jak wcześniej mówiłem, do normalnych czasów to wtedy 
będziemy o tym myśleć.  
Jeżeli chodzi o oznakowanie będziemy nad tym myśleć. Mamy w pewien sposób coś już 
wypracowane. Chyba to będzie gmina Ujazd, w jednej miejscowości jest bardzo fajnie 
rozrysowane przy wjeździe. Po prostu, po co będziemy wyważać otwarte drzwi, ściągniemy 
od nich.   
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Zastępca wójta Marcin Kusa 
Chciałbym dopowiedzieć odnośnie oświetlenia ulicznego. Żeby wybudować oświetlenie 
uliczne na terenie gminy Ręczno musimy mieć podpisaną umowę z Polską Grupą 
Energetyczną na tzw. dzierżawę opraw i izolatorów na słupach PGE. My takiej umowy nie 
mamy podpisanej na dzień dzisiejszy i na dzień dzisiejszy, jeżeli byśmy złożyli jakiekolwiek 
warunki techniczne o przyłącze energetyczne do oświetlenia ulicznego, to taka umowa i takie 
przyłącze nie może być zrealizowane z chwilą podpisania tej umowy dzierżawy. Ta umowa 
dzierżawy oscyluje mniej więcej na kwotę 40-45 tys. zł, jeżeli dobrze pamiętam. Na początku 
2020 roku byliśmy w PGE i rozmawialiśmy w tej kwestii i na dzień dzisiejszy to nas blokuje. 
Blokuje nas do wykonania jakiegokolwiek przyłącza oświetlenia ulicznego, bo nie mamy 
podpisanej tej umowy. Złożyliśmy wniosek do Polskiego Ładu na poprawę oświetlenia 
ulicznego na terenie gminy Ręczno i być może, jeżeli wprowadzimy to w następnym roku 
i podpiszemy tą umowę, to wtedy będziemy realizowali, ale tylko wymianę oświetlenia na 
oszczędne, bo ceny energii są drastyczne. Kończymy rok, kończy nam się umowa na zakup 
energii elektrycznej. Nie tylko nam w gminie Ręczno, ale całemu powiatowi, wszystkim 
gminom z terenu powiatu piotrkowskiego, Urzędowi Miasta Piotrkowa Trybunalskiego. 
I na dzień dzisiejszy nikt nie przystąpił do wspólnego przetargu, który prowadziło Starostwo 
Powiatowe w Piotrkowie Trybunalskim i teraz będziemy musieli podpisywać krótkie umowy 
z wolnej ręki w myśl ustawy Prawo zamówień publicznych. W przeciągu kilkunastu lat taka 
historia nie miała miejsca, a w tym roku już ma miejsce i widzimy, że to jest spowodowane 
właśnie tym wzrostem cen energii. Więc musicie państwo nas zrozumieć i nie tylko nas, że 
akurat tutaj, jak pan wójt powiedział, będziemy dążyli ku temu, żeby ograniczać oświetlenie 
uliczne i wymieniać ewentualnie na energooszczędne oprawy.             
 

Sołtys Bożena Rudecka dopowiedziała, że zgłaszała iż nie świeci lampa uliczna. Na Trzech 
Morgach, na wysokości p. Krawczyka gałęzie bardzo zwisają nad linią energetyczną.   
 

Zastępca wójta Marcin Kusa 
To zmienia całkowicie postać rzeczy, to już zapisałem. Zajmiemy się sprawą gałęzi nad linią 
energetyczną, napiszemy pismo do PGE, tak jak robiliśmy to w tamtym roku odnośnie  
Ręczno, ul. Główna. Takie pismo wystosujemy z początkiem roku do PGE.    
 

Radny Włodzimierz Betka 
Chodzi mi jeszcze o taką rzecz państwo wójtowie, Przewóz jeszcze istnieje itd. Wszędzie 
jest robione wszystko. Nie powiem, że nie jest poprawiana droga itd., ale ten kilometr może 
w przyszłości, bo już wiadomo, że są bardzo duże koszty położenia tego asfaltu, ale może by 
kiedyś się dało to zrobić, chociaż tym mieszkańcom. Przegłosowali my wiadomo, bo trzeba 
tu zrobić, trzeba tu zrobić, ale Przewóz to jest tak trochę zapomniany. Tak mi się wydaje, no 
nie wiem, przez państwa. Chciałbym tak powiedzieć, niech tak mają jakoś tak równo, czy 
tam jakoś. Bo stale się tam dzieją różne wyboje po tych zimach i nie tylko, po opadach nawet 
deszczu.  
 

Wójt Piotr Łysoń - Wnioski do następnego budżetu będą składane we wrześniu.  
 

Punkt 15 
Zamknięcie sesji 
 

Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura złożyła obecnym na sesji oraz ich rodzinom serdeczne 
życzenia na nowy 2023 rok. Wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 11:38 zakończyła 
obrady stwierdzeniem, że zamyka XXXVII Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 28 grudnia 
2022 r.  
 
 

 

Protokołowała                     Wiceprzewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień                   Jolanta Patura 


